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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 5/2011

konaného dne 27. 10. 2011

Přítomni:

1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 5. Ladislav Nováček

2. Pavla Kučerová 6. Kamil Vejvoda

3. Vítězslav Schrek 7. Jiří Vondráček (předseda)

4. Jaromír Brychta 8. Jiří Bína (tajemník)

Nepřítomni (omluveni):

1. Ladislav Nechvátal 3. Josef Brůna

2. Ladislava Kratochvílová 4. Jiří Hormandl

Hosté:

1. Petr Krčál (člen Rady Kraje Vysočina)

2. Věra Švarcová (OSV)

3. Hana Malinová (Rozkoš bez rizika, o. s.)

Program:

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;

2. Seznámení se službami organizace Rozkoš bez rizika, o.s. – žádost o zařazení do sítě 
sociálních služeb;

3. Informace o dofinancování některých sociálních služeb z rozpočtu kraje;

4. Přístup kraje k hodnocení žádostí MPSV pro rok 2012;

5. Návrh opatření pro prorodinnou politiku Kraje Vysočina;

6. Žádost o zařazení služeb organizace Bílý kruh bezpečí do sítě sociálních služeb;

7. Záměr rozšíření kapacity domova pro seniory ve Světlé nad Sázavou;

8. Grantový program pro seniory na rok 2012;

9. Diskuze, různé;

10. Závěr.

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje 
Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, 
že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. K zápisu 
z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
Jiří Vondráček provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.

2. Seznámení se službami organizace Rozkoš bez rizika, o.s. – žádost o zařazení do sítě 
sociálních služeb
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.
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Žádost organizace Rozkoš bez rizika, o. s. již byla členům komise předložena na zasedání 
č. 3/2011, ale rozhodnutí bylo odloženo s tím, že bude nutné se s činností organizace seznámit 
na základě její prezentace. Na zasedání byla tedy přizvána Hana Malinová, ředitelka 
občanského sdružení, která seznámila členy komise se službami této organizace.
Občanské sdružení Rozkoš bez rizika provádí terénní program se zaměřením na osoby pracující 
v sexbyznysu. Působí ve 12 krajích a v příštím roce oslaví 20. výročí od založení. V Kraji 
Vysočina vykonává toto občanské sdružení terénní práce od roku 2006. Mezi nejčastěji 
poskytované služby patří provádění zdravotních testů, distribuce preventivních materiálů, 
sociální a dluhové poradenství, aktivizační služby a individuální terapie.

Členové komise se jednohlasně shodli, že vzhledem k malému počtu členů přítomných na 
zasedání komise, bude hlasování o zařazení služeb organizace Rozkoš bez rizika, o. s. do sítě 
sociálních služeb přesunuto na příští zasedání komise.

3. Informace o dofinancování některých sociálních služeb z rozpočtu kraje
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína uvedl, že předložený podkladový materiál popisuje řešení finanční situace některých 
poskytovatelů sociálních služeb z rozpočtu kraje. Byla využita možnost financování z rezervy 
kraje, zejména pro zabezpečení dosavadní nabídky a zvyšující se poptávky po určitém druhu 
sociálních služeb v kraji. Jedná se především o služby, u nichž bylo v prvním pololetí odloženo 
rozhodnutí o navýšení dotace vzhledem k omezeným zdrojům v rezervě kraje a k možnosti 
financování v rámci druhého kola dotačního řízení MPSV. Jedná se také o řešení dopadů 
snížení dotací Rady vlády pro koordinaci protidrogové politiky a o snížení dotací MPSV v oblasti 
sociálních služeb a prorodinné politiky.

Jiří Vondráček dodal, že je třeba, aby sociální služby, které budou financovány z rozpočtu kraje,
byly zařazeny do strategického plánu rozvoje sociálních služeb.
Jiří Vondráček zároveň oznámil střet zájmů u financování Domova pro seniory Stříbrné terasy, 
o. p. s.

Usnesení 017/05/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o dofinancování některých sociálních služeb z rozpočtu kraje dle materiálu 
KSPP-05-2011-03, př. 1 a
žádá
Odbor sociálních věcí Krajského úřadu Kraje Vysočina o přípravu návrhu financování prorodinné 
politiky na rok 2012.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Přístup kraje k hodnocení žádostí MPSV pro rok 2012
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína informoval, že dne 16. 9. 2011 zasedala Komise Asociace krajů ČR pro sociální 
záležitosti, která se mimo jiné zabývala problematikou dotačního řízení na rok 2012 a vyjádřila 
nesouhlas především s objemem finančních prostředků navržených pro sociální služby na rok 
2012 (6,1 mld. Kč) s tím, že bude-li částka nižší než 8,5 mld. Kč, dojde k zániku některých 
sociálních služeb.
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Komise také upozornila na problémy související s předpokládanou konstrukcí tzv. směrného 
čísla a rovněž na končící individuální projekty, z nichž kraje financují vybrané služby sociální 
prevence.
Komise Asociace krajů ČR pro sociální záležitosti doporučila v případě, že MPSV nebude 
souhlasit s návrhem na celkovou částku a úpravu principů dotačního řízení na rok 2012, aby 
všechny kraje odeslaly písemně na MPSV pouze jednotnou žádost dle § 101 zákona 108/2006 
Sb., s tímto obsahem:

- název kraje, jeho sídlo, identifikační číslo a číslo účtu;
- zpracovaný střednědobý plán rozvoje sociálních služeb, který obsahuje ekonomickou 

analýzu v plánu identifikovaných potřeb a způsob jejich finančního zajištění;
- požadavek na dotaci pro jednotlivé poskytovatele v nezbytné výši.

Usnesení 018/05/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje přijmout postup doporučený Asociací krajů ČR pro dotační řízení MPSV na rok 2012.
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Zasedání opustil člen komise Jaromír Brychta.

5. Návrh opatření pro prorodinnou politiku Kraje Vysočina
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Členům komise byla předložena k diskusi výzkumná zpráva Analýza potřeb rodin Kraje 
Vysočina zpracovaná firmou Sociotrendy. Tato analýza, která byla představena na samostatném 
semináři za účasti některých členů komise, obsahuje kromě zjištěných potřeb rodin, také návrhy 
opatření na podporu rodiny. Uvedená doporučení jsou podkladem pro zpracování strategie 
prorodinné politiky kraje. Dokument bude zpracován a předložen na jednání zastupitelstva kraje 
v prosinci letošního roku. Zastupitelstvu kraje bude předložena ke schválení jak dlouhodobá 
koncepce prorodinné politiky, tak akční plán na rok 2012.

Věra Švarcová požádala členy komise o prostudování návrhových opatření obsažených 
v Analýze potřeb rodin Kraje Vysočina a o sdělení svého názoru, která z opatření by měla být 
prioritní. Připomínky, návrhy a náměty je třeba zaslat do 11. 11. 2011 místopředsedkyni komise 
Marii Bohuslavové na e-mail:bohuslavova.m@seznam.cz. 

Usnesení 019/05/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje přijetí koncepce prorodinné politiky vycházející z doporučení navržených v analýze 
firmy Sociotrendy dle materiálu KSPP-05-2011-05, př. 1.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Žádost o zařazení služeb organizace Bílý kruh bezpečí do sítě sociálních služeb
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína okomentoval žádost organizace Bílý kruh bezpeční o zařazení do sítě sociálních 
služeb. Jedná se o organizaci, která se zaměřuje na poskytování služeb obětem trestné činnosti, 
osobám ohroženým domácím násilím, pozůstalým a svědkům kriminality. Jako standardní 
službu poskytuje poradna odborné sociální poradenství, právní radu, psychosociální a morální 
podporu, individuální krizovou intervenci, praktické organizační rady a pomoc při získání 
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peněžité pomoci státu a jiných kompenzací. V Kraji Vysočina je zabezpečena pouze pomoc pro 
oběti domácího násilí, ale pro jiné skupiny obětí trestné činnosti pomoc zajištěna není.
Odbor sociálních věcí navrhuje, aby komise doporučila radě kraje zařazení poradenství pro oběti 
trestné činnosti do sítě sociálních služeb v Kraji Vysočina s podmínkou časového rozsahu 
služby 6 hodin týdně a zajištění fungující návaznosti na ostatní sociální služby na území kraje.

Jiří Vondráček dodal, že je třeba zajistit také informovanost poskytovatelů sociálních služeb 
a veřejnosti o činnosti a fungování této organizace.

Usnesení 020/05/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje zařazení poradenství pro oběti trestné činnosti do sítě sociálních služeb v Kraji 
Vysočina s podmínkou časového rozsahu služby maximálně 6 hodin týdně, zajištění fungující 
návaznosti na ostatní sociální služby na území kraje a zajištění informovanosti poskytovatelů 
sociálních služeb a veřejnosti o této službě.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Záměr rozšíření kapacity domova pro seniory ve Světlé nad Sázavou
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Členům komise byl předložen záměr ředitele Sociálního centra města Světlá nad Sázavou, 
Josefa Hnika, na rozšíření kapacity domova pro seniory ve Světlé nad Sázavou. Záměrem je 
rozšíření kapacity domova pro seniory o jednu ze dvou budov domu s pečovatelskou službou.
V současné době je již dokončena půdní vestavba v budově domova pro seniory a do nově 
vytvořených prostor se během října a listopadu letošního roku nastěhuje 26 nových klientů. 
Celková kapacita domova tak bude 115 lůžek.

Členové komise o záměru rozšíření kapacity domova pro seniory ve Světlé nad Sázavou 
diskutovali a přijali následující usnesení:

Usnesení 021/05/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
žádá
v souvislosti s projednáváním žádosti ředitele Sociálního centra města Světlá nad Sázavou, 
Josefa Hnika, na rozšíření kapacity domova pro seniory ve Světlé nad Sázavou, o předložení 
přehledu kapacity pobytových zařízení v návaznosti na územní pokrytí a skladbu klientů 
z hlediska příspěvku na péči.
Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

8. Grantový program pro seniory na rok 2012
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Členové komise diskutovali o možném zaměření grantového programu z Fondu Vysočiny na 
pomoc seniorům. Výsledkem diskuse je následující usnesení:

Usnesení 022/05/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina
doporučuje
navýšit alokaci na grantový program Fondu Vysočiny Investujme v sociálních službách, se 
zaměřením na rozšíření terénních a ambulantních sociálních služeb pro seniory.
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Usnesení bylo přijato 6 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

9. Diskuze, různé
V rámci tohoto bodu proběhla krátká diskuze týkající se individuálních projektů, z nichž kraje 
financují vybrané služby sociální prevence.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 15. prosince 2011, od 10.30, v restauraci 
Tři Knížata (Masarykovo náměstí 1189/44, Jihlava).

10. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 1. 11. 2011




